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 Protokół z obrad 

XL zwyczajnej sesji Rady Gminy Miedzichowo odbytej w dniu  

29 marca 2023 roku o godzinie 14.00 w sali OSP w Miedzichowie. 

 

Otwarcia sesji o godz. 14.00 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Pan Tadeusz 

Kolecki, który powitał wszystkich zaproszonych gości, sołtysów oraz radnych w/g listy 

obecności  (listy stanowią załącznik do protokołu, lista obecności wygenerowana z systemu 

DSSS Vote stanowi załącznik nr 1 i 2. Na ogólną liczbę 15 radnych na sesji obecnych było 

13 radnych, wobec czego Rada może podejmować prawomocne uchwały.  

Protokół z obrad poprzedniej sesji został przez Radę przyjęty 13 głosami „za” bez odczytania 

(załącznik nr 3).  

 

Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad, który przedstawia się 

następująco: 

Porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe (otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad, przyjęcie 

protokołu z obrad poprzedniej sesji). 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej, a zwłaszcza z wykonywania uchwał 

rady. 

4. Wręczenie podziękowań sołtysom z okazji Dnia Sołtysa od Wojewody Wielkopolskiego. 

5. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zgłoszenia sołectwa Łęczno-

Toczeń do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. 

6. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie wyboru opiekuna 

Młodzieżowej Rady Gminy Miedzichowo. 

7. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie do zasobów mienia gminnego nieruchomości stanowiącej 

własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 

8. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie do zasobów mienia gminnego nieruchomości stanowiącej 

własność Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 

9. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany uchwały budżetowej 

Gminy Miedzichowo na 2023 rok. 

10. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Miedzichowo. 

11. Bieżące sprawy Rady. 

12. Wolne wnioski i informacje. 

13. Odpowiedzi na interpelacje. 

14. Zakończenie. 

 

Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakąś inną propozycję, jeżeli chodzi 

o zaproponowany na dzisiaj porządek obrad?  

 

W związku z brakiem propozycji Przewodniczący przystąpił do realizacji porządku obrad. 
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Ad.2 porządku obrad: Interpelacje i zapytania radnych. 

 

Przewodniczący Rady Tadeusz Kolecki poinformował, że do biura rady nie wpłynęła żadna 

interpelacja ani zapytanie, spytał czy ktoś na sesji chce złożyć takową.  

Z uwagi na ich brak przystąpił do realizacji punktu następnego. 

 

Ad. 3. Informacja Wójta z działalności międzysesyjnej, a zwłaszcza z wykonywania 

uchwał rady. 

Przewodniczący poprosił Wójta Gminy Miedzichowo Pana Stanisława Piechotę o 

przedstawienie informacji. 

Wójt powyższe informacje przedstawił w formie multimedialnej, natomiast forma papierowa 

stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 4. Wręczenie podziękowań sołtysom z okazji Dnia Sołtysa od Wojewody 

Wielkopolskiego. 

 

Wójt Gminy Miedzichowo Stanisław Piechota wręczył podziękowania od Wojewody 

Wielkopolskiego Michała Zielińskiego sołtysom z gminy Miedzichowo. 

 

Ad. 5. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zgłoszenia sołectwa 

Łęczno-Toczeń do Programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2020+”. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz Inspektor ds. pozyskiwania funduszy unijnych Alinę 

Frańską: 
 

Program Wielkopolska Odnowa Wsi na lata 2020 + jest programem realizowanym przez 

Samorząd Województwa Wielkopolskiego. Środki pochodzą z budżetu Województwa 

Wielkopolskiego. Program wspiera oddolne inicjatywy na terenach wiejskich poprzez 

poprawę jakości życia mieszkańców. Do programu mogą należeć wszystkie sołectwa z terenu 

województwa wielkopolskiego, które spełnią wymogi formalne, takie jak utworzenie grupy 

odnowy wsi w składzie minimum 5 osób, podjęcie uchwały zebrania wiejskiego wyrażające 

zgodę na przystąpienie sołectwa do programu oraz podjęcie przez Radę Gminy uchwały o 

zgłoszeniu sołectwa do programu. Wolę przystąpienia do programu wyraziło sołectwo 

Łęczno-Toczeń. 
 

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poprosił o opinię Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji P. Tramowski powiedział, że ten projekt uchwały jak również 

pozostałe procedowane na dzisiejszej sesji zostały zaopiniowane pozytywnie. 
 

Następnie przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została podjęta 13 głosami 

„za” i zarejestrowana pod Nr XL/358/2023 – załącznik nr 4. 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie wyboru opiekuna 

Młodzieżowej Rady Gminy Miedzichowo. 
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Przewodniczący poprosił o komentarz Inspektor ds. organizacji organów gminy Joannę 

Agaciak: 

 

Zgodnie z zapisami ustawy o samorządzie gminnym, jak i statutu Młodzieżowej Rady Gminy 

Miedzichowo, Młodzieżowa Rada może powołać swojego opiekuna. Na posiedzeniu w dniu 

22 marca Młodzieżowa Rada wskazała na swojego opiekuna Panią Paulinę Kuryś, jest to 

nauczyciel ze Szkoły Podstawowej w Miedzichowie i Rada Gminy takiego opiekuna 

zatwierdza, czyli podjęcie niniejszej uchwały jest zasadne. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XL/359/2023 – załącznik nr 5. 

 

Ad. 7. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie do zasobów mienia gminnego nieruchomości stanowiącej własność 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 

Przewodniczący poprosił o komentarz Kierownik RIOŚ Bogusławę Wajman: 

Podjęcie tej uchwały jak i kolejnej, które mówią o wyrażeniu zgody na nabycie nieodpłatne 

nieruchomości od KOWR-u, nieruchomości w Jabłonce Starej i w Starym Folwarku jest 

niezbędne do ukończenia procedury związanej z tym nabyciem. Jest to jeden z 

obligatoryjnych załączników nieruchomości. Pozyskane w ten sposób będą służyły na 

realizację zadań gminnych, będą służyły lokalnej społeczności. Założenie jest takie, aby w 

Starym Folwarku w końcu powstało miejsce spotkań w postaci świetlicy. Zapleczem takim 

rekreacyjnym boisko, plac zabaw w  Jabłonce również z uwagi na to, że teren przy 

świetlicowy jest bardzo ograniczony. Na nabytej działce ma powstać boisko, plac zabaw, czy 

jeszcze jakaś inna infrastruktura, która służyć będzie właśnie integracji i realizacji tych celów 

społecznych. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XL/360/2023 – załącznik nr 6. 

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie wyrażenia zgody na 

nieodpłatne nabycie do zasobów mienia gminnego nieruchomości stanowiącej własność 

Krajowego Ośrodka Wsparcia Rolnictwa. 

Przewodniczący powiedział, że przed chwilą Pani Kierownik Wajman omawiała również ten 

projekt uchwały. Dotyczy on terenu w Jabłonce Starej. Zapytał, czy ktoś ma pytania do 

projektu tej uchwały? 
 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XL/361/2023 – załącznik nr 7. 

 

Ad. 9. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany uchwały 

budżetowej Gminy Miedzichowo na 2023 rok. 

 

Przewodniczący poprosił o komentarz Skarbnik Gminy Mirosławę Kuryś : 

W zmianie uchwały budżetowej po stronie dochodów dokonuje zmniejszenia dochodów o 

kwotę 1.013.291,00 zł, w tym: w dziale 758 Różne rozliczenia dokonano zmniejszenia 

dochodów o kwotę 13.291,00 zł, zgodnie z pismem Ministerstwa Finansów o zatwierdzeniu 
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budżetu państwa, dla gminy Miedzichowo została zmniejszona wysokość subwencji 

oświatowej na rok 2023.  

W dziale 900 gospodarka ściekowa i ochrona środowiska dokonano zmniejszenia planu 

dochodów o kwotę 1.000.000,00 zł, zgodnie z otrzymaną promesą z Banku Gospodarstwa 

Krajowego na realizację zadania, jakim jest modernizacja oczyszczalni ścieków w 

Bolewicach.  

Natomiast po stronie wydatków dokonuje zmniejszenia planu wydatków o kwotę ogólnie 

218.200,00 zł, z tego: w dziale Transport i łączność dokonuje się zwiększenia planu 

wydatków o kwotę 518.300,00 zł, z tego dokonano zmniejszenia wydatków na utrzymanie 

dróg w wysokości 10.000,00 zł - wydatki funduszu sołeckiego Łęczna. Zwiększono wydatki 

na budowę drogi gminnej w Starym Folwarku o kwotę 528.300,00 zł. Wzrost nastąpił w 

wyniku dokonanego przetargu.  

W dziale 700 Gospodarka mieszkaniowa dokonuje się zwiększenia planu wydatków o kwotę 

110.000,00 zł, przeznaczając na zwiększone koszty funduszu remontowego Bolewice ulica 

Parkowa, związane z wykonaniem sieci gazowej.  

W dziale 801 oświata i wychowanie dokonujemy zwiększenia kwoty 143.500,00 zł, to środki 

przeznaczone dla termomodernizację Szkoły Podstawowej w Miedzichowie.  

W dziale 900 dokonuję zmniejszenia planu wydatków o kwotę 1.000.000,00 zł na 

modernizację oczyszczalni ścieków w Bolewicach.  

Dział 921 dokonano zwiększenia wydatków o kwotę 10.000,00 zł, przeznaczając na realizację 

zadania zakup i wykonanie kontenera przy biesiadniku w Łęcznie, zmiany dokonano na 

podstawie złożonego wniosku przez Radę Sołecką.  

Tak się przedstawia zmiana budżetu na rok 2023. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XL/362/2023 – załącznik nr 8. 

 

Ad. 10. Podjęcie uchwały Rady Gminy Miedzichowo w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Miedzichowo. 

Przewodniczący poprosił o komentarz Skarbnik Gminy Mirosławę Kuryś: 

 

Zgodnie ze zmianami w budżecie gminy na dzień dzisiejszy dokonano następujących zmian 

w Wieloletniej Prognozie Finansowej gminy Miedzichowo: 

dochody ogółem zmniejszono o kwotę 936.063,43 zł, z czego dochody bieżące zostały 

zwiększone o kwotę 63.936,57 zł a dochody majątkowe zmniejszono o kwotę 1.000.000,00 

zł. Wydatki ogółem zmniejszono ogólnie o kwotę 140.972,43 zł, z czego wydatki bieżące 

zwiększono o kwotę 163.504,83 zł, a wydatki majątkowe ogólnie zmniejszono o kwotę 

304.777,26 zł. Wynik budżetu to deficyt, po zmianach wynosi 4.255.422,80 zł. Przychody 

budżetu ogólnie zostały zwiększone o 795.091,00 zł i po zmianach stanowią w budżecie 

kwotę 4.739.050,80 zł.  

Tak się przedstawia zmiana w Wieloletniej Prognozie Finansowej na rok 2023. 

 

W związku z brakiem pytań przystąpiono do głosowania, w wyniku którego uchwała została 

podjęta 13 głosami „za” i zarejestrowana pod Nr XL/363/2023 – załącznik nr 9. 

 

Ad. 11. Bieżące sprawy Rady. 

W związku z brakiem chętnych do zabrania głosu Przewodniczący przeszedł do realizacji 

punktu następnego. 
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Ad. 12. Wolne wnioski i informacje. 

 

Radny P. Tramowski: 

1. Zwrócił uwagę na stan dróg: do Prądówki od krzyża, ulica Kasztanowa oraz droga do 

Łomnicy, która szczególnie w okresie letnim czy wiosennym bardzo się kurzy i 

utrudnia mieszkańcom to życie. Są to drogi powiatowe, więc prośba o jakieś sugestie 

czy uwagi do administratora drogi czyli do powiatu.  

Jeśli chodzi o drogę gminną w kierunku Toczenia zapytał, czy ewentualnie są 

planowane jakieś inwestycje czy przedłużenie tej drogi w przyszłości, ponieważ 

mieszkańcy tą drogą dojeżdżają, droga jest wyboista, szczególnie dojeżdżają tą drogą 

dzieci specjalnej troski. Jeździ tam też nasz autobus szkolny. Chciałby wiedzieć czy w 

perspektywie jest dalsze przedłużenie tej drogi, ponieważ mówiono, że będziemy 

robić te drogi, którymi przede wszystkim jeżdżą pojazdy szkolne.  
 

2. Uwagi mieszkańców Miedzichowa, myśli, że w Bolewicach by się dołączyli, chodzi o 

budynki wielorodzinne. Mieszkańcy tych budynków są wyłączeni z każdej pomocy 

państwa, nie mogą aplikować o żadne środki, chociaż ponoszą duże nakłady. Apeluje, 

żeby się przyjrzeć temu programowi "Ciepłe mieszkanie", ponieważ akces zgłosiło 

kilka budynków w Miedzichowie, ulica Szkolna, 3 budynki na Poznańskiej, 2 na 

Osiedlowej, więc jeśli by była możliwość, prosiłby bo wie, że beneficjentem jest 

gmina, nad zastanowieniem się na problemem. 

 

Wójt: 

 

Jeżeli chodzi o drogi powiatowe, to tak jak już mówiłem było spotkanie z przedstawicielami, 

mają rozstrzygnięty już przetarg, więc będą przystępować do równania tych dróg czy 

utwardzania częściowego materiałem związanym już z odpowiednią ich klasyfikacją.  

Jeżeli chodzi o Łęczno-Toczeń, to czekamy na nabór na Polski Ład w tym roku, chcemy 

złożyć na całość drogi Łęczno-Toczeń, czyli taką pętlę, tak jak ten autobus jedzie, żeby 

wyjechać z Miedzichowa i wrócić do Miedzichowa. Trwają też prace nad wyprostowaniem 

tej drogi, jeżeli chodzi o dojazd do biesiadnika, żeby też te sprawy własnościowe były 

uregulowane i lada moment będziemy już akt notarialny podpisywać. Ciepłe mieszkanie, 

przyjrzymy się temu, w grudniu skończyły się nabory i jak będą kolejne, no to wtedy 

ewentualnie byśmy rozpatrzyli. 

 

Radny R. Stasiak: 
 

Gdyby Lwówek przystąpił do tych dopłat do PKS, to czy dzieci z Grudnej byłyby dalej 

zabierane, bo z tego wynika, że dzieci wchodzą do autobusu, w Grudnej już jest problem, 

żeby wsiadły i teraz jakby gmina Lwówek przystąpiła do tego programu, to wtedy dalej by 

nie wsiadały, bo by był w dalszym ciągu pełny autobus, wtedy trzeba pomyśleć o 

dodatkowym autobusie, jakby to wyglądało?  
 
Wójt: 

Albo puszczany byłby większy autobus, albo byłyby  dwa kursy. 

R. Stasiak: 

Czy przewiduje się zmianę systemu ogrzewania w Sali wiejskiej w Bolewicach? 
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Wójt:  

Tak, przewiduje się, bo oczywiście zdajemy sobie sprawę, że sala w Bolewicach jest jednym 

z trucicieli naszego środowiska. Chcemy tam przejść na ogrzewanie gazowe, które jest 

najbliższe, ponieważ tam przebiega, cała dokumentacja jest przygotowywana, jeżeli by to 

nam się udało w następnym sezonie grzewczym, to byłoby bardzo dobrze. 

 

R. Stasiak: 

Chciałem jeszcze zapytać o los autobusu szkolnego w Bolewicach, bo mówiliśmy ostatnio że 

on jest już taki troszeczkę „zjechany” i czy ta sprawa się dalej toczy? 

 

Wójt: 

Na przyszły budżet będziemy musieli zabezpieczyć środki na zakup nowego pojazdu, bo nie 

wytrzyma następnego roku, będziemy oczywiście starali się o dofinansowanie, jeżeli takie 

możliwości będą z różnych źródeł czy to z Pefronu, to na pewno będziemy pozyskiwać te 

środki. 
 

R. Stasiak: 

Czy odezwała się Dyrekcja Dróg Krajowych i Autostrad? Nawiązuję do naszego zebrania w 

Bolewicach w sali wiejskiej i tam była sprawa ścieżki rowerowej, następnie ścieżki od Pani 

Sołtysiak do ul. Młyńskiej, następnie odcinkowy pomiar prędkości i poprawa krawężnika 

przy przejściu dla pieszych koło Nadleśnictwa oraz dalszy los tych drutów, które wystają przy 

przejściach  dla pieszych w Bolewicach - tam chyba firma Drogi Krajowe i Autostrady mieli 

zrobić jakieś oświetlenie tego przejścia dla pieszych, na razie wystają druty kilka miesięcy i 

chciałem się dowiedzieć, czy oni tam będą coś dalej robić. 

 

Wójt:  

 

Jeżeli chodzi o odcinkowy pomiar prędkości, dostaliśmy odpowiedź od Głównego Inspektora 

Transportu Drogowego, że jest to niezasadne na naszym terenie, ponieważ jest tam 

sygnalizacja świetlna, są ograniczenia i to jest wystarczające, jeżeli chodzi o bezpieczeństwo, 

więc nie przewidują pomiaru.  

Jeżeli chodzi o wystające druty, zgłaszałem to, cały czas były jakieś problemy z 

urządzeniami, które miałyby tam być umieszczone, z tymi słupami z zakupem, pozyskaniem i 

to się po prostu przesunęło w czasie długo, ale to monitorujemy cały czas, zgłaszamy.  

Jeżeli chodzi o chodnik, to dzisiaj jadąc z Lwówka widziałem, że już palikują geodeci, 

wytyczają ten bieg ścieżki od Bolewic w kierunku Lwówka i tam już jest podobno wyłoniony 

wykonawca, więc lada moment przystąpią do działania, natomiast same Bolewice i kierunek 

Miedzichowo, no to z tego co wiem to jeszcze nie ruszą tego. 

 

R. Stasiak: 
 

Mi jeszcze chodziło o tę ścieżkę, bo Pani Sołtysiak czy osoby, które tam mieszkają to nie 

mają tam przejścia dla pieszych i to przejście jest niebezpieczne. Czy będzie przejście właśnie 

od tych domów w stronę ulicy Młyńskiej, bo myśmy to sygnalizowali, żeby ta ścieżynka była 

zrobiona. 
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Wójt: 

Dostaliśmy odpowiedź z Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, że nie przewidują 

tej ścieżki, ponieważ zakłóciło by to bezpieczeństwo mieszkańców, gdyż nie mają tam 

odpowiedniej powierzchni i szerokości, żeby umieścić ten chodnik. Odpisaliśmy, że my nie 

zgadzamy się z tym punktem widzenia, bo wręcz poprawiłoby to bezpieczeństwo 

mieszkańców nie tylko lokalnych i dochodzących do ulicy Młyńskiej. Więc to nasze pismo 

zostało przesłane, nie mamy na razie na to żadnej odpowiedzi, deklarowaliśmy tam również 

udostępnienie naszej kostki do wybudowania tego chodnika, bo w Bolewicach mamy tą 

kostkę z rozbiórki, jest bardzo dobra, można ją wykorzystać, więc takie sugestie z naszej 

strony idą. Myślę, że w niedługim czasie dojdzie do spotkania z Generalną Dyrekcją, 

ponieważ chcemy nawiązać rozmowy związane z miejscowymi planami zagospodarowania 

przestrzennego, które my wywołaliśmy już, chodzi o Bolewicko i Miedzichowo, więc chcemy 

już wcześniejszych uzgodnień dokonać, żeby nie było później problemu, tak jak często się 

zdarza, że to, co zostało gdzieś tam przygotowane w momencie realizacji jest poprawiane i 

nie uzgodnione, więc na pewno te punkty będą poruszane. 

 

R. Stasiak: 

I ostatnia sprawa właśnie związana z tą drogą, chodzi o ten krawężnik przy przejściu dla 

pieszych koło Nadleśnictwa. Już kilkakrotnie o tym mówiłem, jak się zjeżdża z przejścia dla 

pieszych, idzie się w stronę Osiedla Leśnego, to jak idzie kobieta z wózkiem, to wtedy jest 

taki wysoki ten krawężnik, że z tym wózkiem tam te matki robią czary. Chodzi o to, żeby tak 

zrobić to zejście, żeby ten wózek szło popchnąć, a nie wyczyniać tam jakieś cyrkowe 

działania i żeby kiedyś jakieś dziecko tam z tego wózka przez to nie wypadło. 

 
Wójt: 
 

Zostało to zgłoszone i tutaj akurat nie było ustosunkowania się, natomiast w pierwotnych 

rozmowach byłaby możliwość poprawy tylko wtedy, kiedy będzie realizowana ta ścieżka i 

przy tej okazji wykorzystać ekipy budujące chodnik, żeby to poprawić.  

 

Ad. 13. Odpowiedzi na interpelacje. 

Przewodniczący poinformował, że z uwagi na brak interpelacji przechodzi do realizacji 

punktu następnego porządku obrad. 

 

Ad. 14. Zakończenie. 

Przewodniczący Rady Pan T. Kolecki stwierdził, że wobec wyczerpania porządku obrad 

zamyka obrady XL zwyczajnej sesji Rady Gminy Miedzichowo o godz. 14.58. 

 

Protokołowała: J. Agaciak 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Tadeusz Kolecki 

 

 


